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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Az ebrendészeti feladatok ellátása 2018. 09. hótól több síkon folyt. A fővonal a város 
központi és közkerítés szempontból rendezett részein az utcán kóborló ebek begyűjtése, az 
iskolai időszakban az iskolák előtti folyamatos reggeli prevenciós jelenlét, közkerítés 
szempontból rendezetlen utcák, utcarészek esetén a felelős ebtartásra vonatkozó előírások 
ismertetése és azok betartásának ösztönzése a lakosság körében, valamint a kialakítás alatt 
lévő ebrendészeti telepen végzett munkálatok. 
A műszaki telephelyen lévő ideiglenes kennelek befogadóképessége ekkor 10-14 eb, ez került 
szintén ideiglenes megoldással, 4 férőhellyel bővítésre. A befogott ebek mindennapi 
gondozását 3 fő látta el, 2-3 fő önkéntes állatvédő segítségével. A befogások élvefogók 
alkalmazásával történtek. A befogott állatoknak az önkéntesek igyekeztek új helyet találni, ez 
heti 1-2 állatnak nyújtott segítséget. 
A NÉBIH iránymutatása alapján az új ebrendészeti telepen szükséges változtatások, illetve ki- 
és átépítések folyamatosan zajlottak, míg azt az időjárási körülmények lehetővé tették. Ezen 
munkálatok során valósult meg a második (orvosi szoba) és harmadik (élelemtároló) konténer 
letelepítése, fedett edénymosó kialakítása, zárt, fedett kültéri tároló kialakítása, etető-itató 
edények beszerzése, kutyaházak 3 méretben történő elkészítése, a konténerek elektromos, víz- 
és szennyvízbekötése, valamint a kennelek oldalsó és hátsó felének lemezzel történő fedése is. 
2019 februárjában, a kamera- és térvilágító rendszer felszerelését és aktiválását követően 
költözött ki a tevékenység az új ebrendészeti telepre. Az új telepen 37 db kennel található. 
Egy darab elkülönítő kennel van, amely a többitől különálló, megfigyelésre (karantén) 
beszállított kutyának van fenntartva. Az új telepre történő kiköltözés első három hónapjában 
24 órás volt a személyi jelenlét a telepen az esetleges atrocitásokat megelőzendően. 
A telep rendjének fenntartásáért 3 fő felel. Ők végzik el a napi szintű kennel takarítást és 
fertőtlenítést, mellyel elkerülhető a napjainkban sokat hallott parvo és szopornyica járvány 
kialakulása. A telepen bent lévő kutyák élelmezését itatását is a két fő végzi a NÉBIH 
irányelvei alapján dokumentálva az év minden napján, amennyiben szükséges naponta több 
alkalommal.  
A telep állatorvosi feladatainak ellátásával, Dr. Kecskés Lajos lett megbízva, aki a bekerülő 
állatokat az 1 hetes megfigyelési idő letelte után az első kombinált oltást, féreghajtásukat, 
valamint külső- és belső élősködő mentesítését elvégzi. Ezt követően a kutyák már oltási 
könyvvel rendelkeznek, a továbbiakban az aktuális átvevő szervezet, vagy örökbefogadó 



 

 

személy viseli a kötelező oltás és mikrochip beültetésének költségeit. Ezek megléte nélkül a 
kutyák nem hagyhatják el a telepet. 
2018 szeptembere óta, a mai napig összesen 92 kutya került befogásra és beszállításra. Ebből 
8 azonnali kórházi ellátásra szorult (balesetes, magasvemhesség). Ezeket a kutyákat a PCAS 
Állatmentő Egyesület tagjai és a NOÉ Állatotthon munkatársai szállították el.  
Öt esetben mikrocsippel ellátott kutya került befogásra, ahol az adatok egyeztetését követően, 
a tulajdonos kiértesítése után, a kutyát a telepen átvehette. Három esetben szükségessé vált az 
elmaradt kötelező oltás beadatása, amit a tulajdonos a helyszínen rendezett az állatorvossal. 
17 ebet az Eszkuláp Állatvédő egyesület, 35-öt a PCAS Állatmentő szervezet, 4-et Barabás 
János önkéntes állatmentő, 1-et a Beagle Fajtamentés, 1-et a Mudi fajtamentés vett át, a 
további gondozásukról, valamint gazdásításukról ők gondoskodnak.  
2 esetben magánszemély fogadott örökbe az ebrendészeti telepről. 
Jelenleg 19 kutya van az ebrendészeti telepen, mind a befogás, mind a gazdásítás folyamatos. 
 
Fentiek alapján kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztést 
megtárgyalni és az alábbi határozati javaslatot elfogadni szíveskedjen.  
 
 
Határozati javaslat 
 

Hajdúhadház Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
……/2019.(X.03.) határozata 

Ebtelep működési beszámolóról 
 
Hajdúhadház Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és úgy határozott, 
hogy a Hadép Kft. ebtelep működéséről szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Felkéri Csáfordi Dénes polgármestert, hogy a döntésről a Hadép Kft. ügyvezetőjét 
tájékoztassa. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Csáfordi Dénes Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Garda Szabolcs műszaki referens 
 
 
Hajdúhadház, 2019. szeptember 25. 
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    Csáfordi Dénes  
      polgármester 

 
 
Az előterjesztést összeállította: Garda Szabolcs műszaki referens 
 


